
Kőbánya sikeresen pályázott 
a Fővárosnál!

Tavaly decemberben a Fővárosi Önkor-
mányzat Közgyűlése pályázatot írt ki a 
Fővárosi Városrehabilitációs Keretre, 
melyre Kőbánya is pályázott, sikeresen: 
17.540.000,- Ft támogatást nyertünk. A ke-
rület által hozzátett önrésszel együtt össze-
sen 25 milliós felújítás eredményeképpen
− a Harmat u. 5. szám alatti házban felújí-
tásra kerülnek a közművezetékek, meg-
szüntetésre kerül a közös WC, ezzel egy-
idejűleg 3 lakás komfortosításra kerül,
− a Harmat u. 7. szám alatti házban felújí-
tásra kerülnek a közművezetékek, meg-
szüntetésre kerül a közös WC, ezzel egy-
idejűleg 2 lakás komfortosításra kerül,
− a Halom u. 4. szám alatt felújításra kerül-
nek a közmű-vezetékek, valamint
− a Bánya u. 20. szám alatt felújításra ke-
rülnek a közmű-vezetékek.
„Korábban a kerület nem élt ezzel a lehe-
tőséggel, jóllehet a főváros ezt a pályázatot 
minden évben kiírja. Örülök, hogy rög-
tön az első próbálkozásunk sikeres lett.” 
– mondta a hír kapcsán Kovács Róbert, 
Kőbánya polgármestere. „Valamennyi fel-
újításra kerülő ház tisztán önkormányzati 
tulajdonú, mivel ez előfeltétele volt a pá-
lyázat benyújtásának. Ezáltal a kerület 
tulajdonában lévő ingatlanok állaga és 
értéke nő, a lakásban lakók pedig jobb 
körülmények között lakhatnak. A nagyobb 
munkálatokhoz építéshatóság által engedé-
lyezett felújítási tervek kellenek, ilyeneket 
pedig a kerület és a vagyonkezelő korábbi 
vezetése nem hagyott ránk, azonban ezek a 
tervezések megindultak. A következő pályá-
zatokon remélhetőleg még nagyobb össze-
gekért indulhatunk.”
Dr. György István főpolgármester-helyet-
tes, Kőbánya országgyűlési képviselője 
szerint a kerület sikeres pályázata egy na-
gyon fontos lépés a kerület és a főváros 
együttműködése szempontjából. „Kőbá-
nya lakói sokáig jogosan érezhették, hogy 
Budapest megfeledkezett róluk, nem foglal-
kozik velük. Remélem ez a sikeres pályázat 
egy változás első mozzanata, az első lépés 
afelé, hogy Kőbánya Budapest édes gyer-
meke, ne pedig mostohagyermeke legyen. 
Kovács Róbert polgármester úr és én is 
ezért dolgozunk!”

InGyenes KÖzÖsséGI MAGAzIn
kőbánya.info x. kerületi

hírmondó
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Telefon: 06/30/350-0860
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Osztolykán Ágnes kőbá-
nyai képviselő díjat vehe-
tett át Michelle Obamától

2. oldal
Miénk volt a park!

12.oldal

Kerékpárral az isaszegi 
csata emlékművéhez

12. oldal

Emlékplakett a kimagasló 
eredményt elért kőbányai 
sportolóknak

8.oldal

Az elszámoltatás folytatódik
szerző: Jankovich Tibor

A márciusi testületi ülésre Radványi Gábor alpolgármester, a Fidesz frakcióvezetője 
előterjesztést készített, melynek témája a salgótarjáni út mentén található 80 férőhe-
lyes parkoló és Kofa piac ügye volt. 
Az alpolgármester levelet kapott a Honvédelmi Minisztérium salgótarjáni úti elekt-
ronikai, Logisztikai és Vagyonkezelő zrt. – jének frissen kinevezett vezetőjétől, 
melyben a kerület illetékeseit arra kérte, hogy a HM dolgozók munkahelyi parkolá-
sát szolgáló parkolót ezév márciusától ne egy közbeeső cégtől, hanem közvetlenül a 
Kőbányai Önkormányzattól vehessék használatba. 
Radványi Gábor utánjárására kiderült, hogy a szóban forgó parkolót, valamint a 
Kofa piac területét együttesen 208.000 Ft+áfa/év közterület használati díjért adta 
az Önkormányzat a Kővéd Kft.-nek és a piac üzemeltetőjének használatba még egy 
2006 márciusában elfogadott tulajdonosi határozattal.
Az ülésen az alpolgármester elmondta, hogy a Honvédelmi Minisztériummal foly-
tatott tárgyalás során kiderült, hogy a nyulász János volt szocialista képviselő ér-
dekeltségébe tartozó Kővéd Kft. havonta 700 000.- Ft+áfa összegért adta tovább a 
területet parkolási célra az akkor Juhász Ferenc által irányított Honvédelmi Minisz-
térium cégének.

Cikkünk folytatódik a 2. oldalon

www.facebook.com/kobanya
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Az elszámoltatás 
folytatódik
Folytatás az első oldalról

Így a Kőbányai Önkormány-
zathoz befolyó 208.000 fo-
rinttal szemben a Kővéd Kft. 
8,4 millió forint bevételt re-
alizálhatott évente. Tette ezt 
úgy, hogy emellett a Kofa 
piac működtetőjétől szintén 
területhasználati díjat szedett. 
A testületi ülésen Révész 
Máriusz (Fidesz) felkérte a 
kőbányai MszP-t, hogy ha-
tárolódjanak el párttársuktól, 
nyulász Jánostól, amit élő 
norbert, Csicsai Claudius 
Iván és somlyódy Csaba meg 
is tett. 
Az előterjesztésből kiderült, 
hogy a parkoló használatba 
adását oly módon kívánja 
a kerületi vezetés rendezni, 
hogy a lakosság által megszo-
kott Kofa piac további műkö-
dése ne kerüljön veszélybe.
A mintegy háromnegyed órán 
át tartó, politikai felhangok-
tól sem mentes vita után a 
testület a 2006-os határozatát 
visszavonva hozzájárult ah-
hoz, hogy a HM elektronikai, 
Logisztikai és Vagyonkeze-
lő zrt–je a Budapest, X. ker. 
salgótarjáni út 20. sz. alatt 
található székháza előtti, kb. 
80 autó parkolását biztosító 
közterületi részt 2011. április 
1-től határozott, 5 évre szóló 

időtartamra használatba ve-
gye. 
A Képviselő-testület a KOFA 
piaccal kapcsolatban úgy ha-
tározott, hogy 2011. július 
1-től kezdődően annak hasz-
nálatba vételére pályázatot 
ír ki azzal, hogy a pályázati 
eljárás eredményes lezárásá-
ig lehetőséget biztosít a piac 
területének szombati napokon 
történő használatára a korábbi 
bérlő számára. 
A képviselők döntöttek arról 
is, hogy tételesen felülvizs-
gálják a korábbi időszakban 
keletkezett bérleti szerződé-
seket és közterület-használati 
megállapodásokat. 
A napirendi pont zárásaként a 
testület felkérte a polgármes-
tert, hogy a következő testü-
leti ülésre készíttessen elő-
terjesztést az adott közterület 
bérbeadására vonotkozóan 
ismeretlen tettes elleni felje-
lentés tárgyában.

Osztolykán Ágnes 
kőbányai képvise-
lő díjat vehetett át 
Michelle Obamától

Osztolykán Ágnes roma poli-
tikus, az LMP Kőbányán lakó 
országgyűlési képviselője a 
magyarországi romák integ-
rációja érdekében kifejtett 

tevékenységéért az amerikai 
„Bátor nők” díja elismerés-
ben részesült. 

Az elismerést Michelle 
Obama asszony jelenlété-
ben Washingtonban adta át 
Hillary Clinton amerikai kül-
ügyminiszter. Hillary Clinton 
méltatta a roma kisebbséghez 
tartozó politikus rasszizmus 
és diszkrimináció ellenes te-
vékenységét.

Gázrobbanást előz-
tek meg a Harmat 
utcában

Április 7-én este 18:10-kor 
az egyik Harmat utcai társas-
házból nagy mennyiségű gáz 
szivárgása miatt érkezett be-
jelentés a kőbányai tűzőrség-
hez. A kőbányai Rendőrkapi-
tányság, a kerületi tűzőrség és 
a kőbányai Wolf Polgárőrség 
munkatársai nagy erőkkel 
érkeztek a helyszínre és a 
tragédia megelőzése érdeké-
ben evakuálták a társasház 
12 lakásának lakóit. eköz-

ben megérkeztek a gázművek 
szakemberei is, akik elzárták 
a gázvezeték főcsapját. ettől 
kezdve a tűzoltóké volt a fő-
szerep, akik létrával közelí-
tették meg az épület harmadik 
emeletén lévő lakás ablakát. 
A lánglovagok a nyílászárók 
kinyitásával tették lehetővé 
a gázzal teli helyiségek ki-
szellőztetését, így hárítva el a 
közvetlen veszélyforrást.
A X. kerületi tűzoltók szak-
szerű munkájának köszönhe-
tően elhárult a kockázata an-
nak a vészhelyzetnek, amely 
akár az egy nappal korábbi 
VII. kerületi gázrobbanáshoz 
hasonló módon is végződhe-
tett volna. A mentési és elhá-
rítási munkálatoknak 18:52-
kor fejeződtek be, a lakók 
visszatérhettek otthonaikba.

Kőbányai tánccso-
port nyerte a Tánc-
vihar versenyt

A Táncvihar elnevezésű áp-
rilis 2-án a Mendén megren-
dezett táncversenyen 28 tele-
pülésről több mint 600 induló 
vett részt. A népes mezőny-
ben a kőbányai Magic Dance 
school tánciskola Dream 
Team csoportja a Párbaj című 
versenyszámával a serdülő 
korcsoport hip hop kategóriá-
jában első helyezést ért el! Az 
eredmény alapján kijelent-
hetjük, hogy a Dream Team 
csoport a Párbaj című pro-
dukciójával tovább folytatta 
az eddigi sikeres menetelését. 
A versenyen részt vett az 
egyesület Hercegnők csoport-

ja, amely a gyermek korcso-
port Hip Hop és egyéb kate-
góriájában indult. A lányok 
mindkét versenyszámukkal 
negyedik helyezést értek el, 
amire büszkék lehetnek.

www.magicdance.hu
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Kovács Róbert pol-
gármester beszámo-
lója a március 17-ei 
testületi ülésről
Írta: Kovács Róbert polgár-
mester

Tisztelt Kőbányai Lakosok! A 
Kőbányai Önkormányzat már-
ciusi rendes képviselő-testüle-
ti ülésére 17-én, csütörtökön 
reggel 9 órától került sor, az 
„egyebek” napirendi ponttal 
együtt összesen 49 tárgyalan-
dó témáról tanácskozott a tes-
tület. ezek közül a fontosab-
bak tartalmát az alábbiakban 
ismertetem.

Közbiztonsággal 
kapcsolatos 
beszámolók

Rögtön az első három napiren-
di pont egy különösen fontos 
témáról, a közbiztonságról 
szólt: a kerületi rendőrkapi-
tányság beszámolóját, a tér-
figyelő-kamerarendszerről 
szóló tájékoztatót, valamint a 
polgári védelem beszámolóját 
tárgyaltuk meg. A kapitányság 
tájékoztatójából kiderült: bár 
egyes bűncselekmény-típu-
sonként változott az elköve-
tett bűntettek száma, összes-
ségében a bűnözés Kőbányán 
2010-ben stagnált. Ami ebben 
sajnálatos, hogy az Újhegyen 
beüzemelt kamerarendszernek 
köszönhetően ott ténylegesen 
csökkentek az elkövetések, 
azonban a bűnözők áttele-
pültek a kerület más részeire, 
Óhegyre és a városközpontba. 
A kapitány elmondta: a 202 fő 
engedélyezett létszámból 38 
státusz nincs betöltve, ráadá-
sul az üres állások legnagyobb 
részét a közterületi állomány 
adja.
Kiderült számunkra az is: a 
rendőrség büdzséjének szű-
kössége miatt sokszor a leg-

alapvetőbb technikai eszközei 
(használható számítógép, in-
ternet-kapcsolat) is hiányoz-
nak a kerületi rendőröknek. 
Remélhetőleg ezeket a kérdé-
seket segít orvosolni a rendőr-
ségnek az idei költségvetésben 
elkülönített többlet-támogatás. 
(Dr. György István országgyű-
lési képviselővel és a kapitány 
úrral másnap délután megbe-
szélést tartottunk közbizton-
sági kérdésekben, ahol arról is 
beszéltünk, mit tehetne még a 
kerület, hogy meg tudja tartani 
a rendőreit.) Jó hír a Gyakorló 
utcában és környékén élők-
nek, hogy áprilisban átadásra 
kerülnek ott is a térfigyelő-ka-
merák, amelyeknek az üzembe 
helyezésétől kezdve egy meg-
különböztető jelzéssel ellátott 
rendőrségi jármű állandóan 
ott fog cirkálni. Reményeink 
szerint így sikerülni fog je-
lentősen visszaszorítani a kör-
nyéken a gépjármű-feltörések 
és más bűncselekmények szá-
mát.  

Új időszámítás a 
kerület-tervezésben

Tájékoztatást kaptunk a Kerü-
leti Városrendezési és építési 
szabályzat eddigi tervezési 
metodikájáról. A képviselő-
testület által, rendelet for-
májában elfogadott Kerületi 
szabályozási Tervek állapít-
ják meg egyes területeken a 
maximális engedélyezhető 
beépíthetőséget, építési ma-
gasságot, a minimálisan meg-
tartandó zöldfelületet, és szá-
mos egyéb olyan paramétert, 
ami alapján az építéshatóság 
engedélyez egy-egy építkezést 
a területen. Ilyen szabályozá-
si tervből jelenleg több mint 
száz van hatályban Kőbánya 
32,5 négyzetkilométerén. A 
kaotikus helyzetet az előter-
jesztés második bekezdése 
kiválóan szemlélteti: „Az ut-
cák által határolt, minimális 

méretű tömbökre készült ke-
rületi szabályozási tervek nem 
teszik lehetővé a városrende-
zési, közlekedési összefüggé-
sek komplex kezelését, csak 
részfeladatok megoldásával 
tudnak foglalkozni, sokszor 
az átfogó problémák kikerü-
lésével, és a szomszéd terüle-
tekre tolásával.” Ráadásul az 
eddigi gyakorlatként működő, 
háztömbönként történő szabá-
lyozás ellentétes az építési tör-
vénnyel is.
A jogszabályszerű állapot 
helyreállításához szükséges 
tervezések már megindultak, 
azonban mivel Kőbánya na-
gyon sokszínű és földrajzilag 
tagolt terület, a munka súlyos 
hónapokban mérhető. A hosz-
szú tervezési folyamat végén 
egy minden problémát kezelni 
képes, egész Kőbányára kiter-
jedő építési szabályzatot sze-
retnénk letenni az asztalra.  

Csontvázak a 
Vagyonkezelő Zrt-nél

elfogadta a testület a Kőbá-
nyai Vagyonkezelő zrt. és a 
Kőbánya-Gergely Utca In-
gatlanfejlesztő Kft. 2010. évi 
mérlegbeszámolóját is. (A 
testület döntésének megfele-
lően – takarékossági okokból 
– a Gergely Kft. be fog olvad-
ni a Vagyonkezelőbe, ennek 
az előkészítése a szokásosnál 
jóval korábban elkészített és 
elfogadott mérlegbeszámo-
ló.) sajnos nem mehetünk el 
a téma mellett anélkül, hogy 
egy mondat erejéig ne emlé-
keznénk meg a Vagyonkezelő 
előző vezetésének hibáiról. A 
mérlegbeszámoló készítése 
során az új vezetésnek azzal 
kellett szembesülnie: társaság 
belső működése számtalan 
módon és esetben nem felel 
meg – elsősorban a számvi-
teli – törvényi előírásoknak, 
szabályozatlan vagy rosszul 
szabályozott, pazarló, eseten-

ként egyenesen abszurd. A 
mindenre kiterjedő káosz fel-
számolása után derült ki: a ko-
rábbi években a vagyonkezelő 
összesen több mint 100 millió 
forint veszteséget halmozott 
fel, amelyet sikerült a tulajdo-
nos elől különböző módokon 
eltitkolni. Az idei mérlegbe-
számoló ezt a sanyarú, de va-
lós képet mutatta, amelyet a 
testület elfogadott.

Gergely bányából 
Gergely park

Tizennyolcadik napiren-
di pontként a Gergely park 
fejlesztéséről tárgyaltunk. 
évtizednyi ígérgetés után 
rendelkezésre áll a pénz, a 
megvalósításhoz szükséges 
műszaki tartalom, a képvise-
lő testület pedig határidőket 
tűzött a megvalósításhoz és 
felhatalmazást adott a közbe-
szerzés kiírására. ennek meg-
felelően ebben az évben el kell 
készüljön:
- a beszállított föld és építési 
törmelék dombszerű kialakí-
tása, a locsolóvíz-hálózatának 
kialakítása, a világítótestek 
telepítése, a dombon és kör-
nyékén a fásítás, füvesítés és 
az utak kialakítása.
- meg kell terveztetni a játszó-
parkot és a kerékpárutakat a 
bánya területén, egy öltözőt, 
mosdót, büfét magába foglaló 
kiszolgáló-épület megépítését 
és a további növénytelepíté-
seket.
- meg kell terveztetni a teljes 
terület kiépítését.

Támogatjuk a 
közösségi kertek 
kialakítását 

Az mindenki számára nyil-
vánvaló, hogy Kőbánya már 
nem alkalmas a hagyományos 
zöldség- vagy gyümölcster-
mesztésre, ettől azonban a 

Önkormányzati Hírmondó
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kerület nem kell nélkülözze a 
rendezett zöldfelületeket. egy 
ápolt, színes, vidám zöldfelü-
let a kerület bármelyik részét 
képes szebbé, szerethetőbbé 
tenni. ennek a kialakításában 
Önökkel közösen érhetünk el 
a leggyorsabban sikereket, ez 
inspirálta az előterjesztést. A 
képviselő-testület egy olyan 
pályázati felhívást fogadott el, 
amelynek keretében a kerületi 
lakóközösségek, társasházak, 
lakásszövetkezetek, intézmé-
nyek és civil szervezetek pá-
lyázhatnak évelő cserjékre, 
dísznövényekre, egynyári vi-
rágokra, gyógy- és fűszernövé-
nyekre, amennyiben vállalják 
az elültetését és gondozását. 
A pályázat március 22-én ke-
rül kiírásra, a jelentkezési lap 
letölthető a kerületi honlapról, 
vagy átvehető az Ügyfélszol-
gálati Irodán. A benyújtás ha-
tárideje 2011. április 8. 13 óra.

Bővül a nyugdíjas-
üdültetés

A balatonalmádi üdülő mel-
lett – a nyugdíjasok kérésére 
– idén a balatonlellei tábor-
ban is lehetőséget biztosítunk 
Kőbánya nyugdíjasainak a 
pihenésre. Budapesten egye-
dülálló módon, a Kőbányai 
Önkormányzat a jelentkező 
nyugdíjasoknak egy jelképes 
hozzájárulás fejében biztosítja, 
hogy teljes ellátással eltölthet-
nek egy hetet a Balaton mellett. 
ésszerűsítettük a programot és 
így többen üdülhetnek, mint a 
tervekszerint és többen, mint 
ahányan tavaly.

Újabb feljelentés a 
láthatáron?

Radványi Gábor alpolgármes-
ter előterjesztése nyomán újra 
hallhattunk egy – többek között 
egy korábbi önkormányzati 
képviselő rokonai tulajdonában 
álló – cégről, amely – egy má-
sik egyéni céggel karöltve – a 
salgótarjáni út mellett 2800 m2 
közterületet használt összesen 
évi 208.000,- Ft + ÁFÁ-ért! ez 
havi nettó 6 forint 20 fillér díj 
m2-enként egy kifejezetten jól 
megközelíthető, értékes terüle-

tért. ezek után albérletbe adták 
a terület töredékét a Honvédel-
mi Minisztérium elektronikai, 
Logisztikai és Vagyonkezelő 
zrt-nek 700.000,- Ft + ÁFÁ-ért 
havonta. A feltűnő (és felhábo-
rító) értékaránytalanság miatt a 
képviselő-testületi ülésen bün-
tetőfeljelentés megtétele is szó-
ba került, melynek lehetőségét 
vizsgáljuk.

Sikeres volt a 
jégpálya a városköz-
pontban

A képviselő-testületi ülésen 
többször szóba került a Halom 
utcából megközelíthető, dec-
emberben kialakított ideiglenes 
jégpálya, amely a napokban fe-
jezte be működését. Bár egye-
sek megkérdőjelezték a pálya 
létjogosultságát, az elénk tárt 
beszámoló magáért beszélt: 
összesen majd’ 13.000 ember 
vette igénybe a jégpályát, mely 
18 875 833 forintjába került az 
önkormányzatnak. A számok 

a többséget meggyőzték: idén 
decemberben is kell jégpálya!
Dióhéjban a további dönté-
sekről: elfogadtuk az önkor-
mányzat 2011. évi közbe-
szerzési tervét, jóváhagytuk a 
Kis-Pongrác projekt 2. fordu-
lójára benyújtandó dokumentá-
ciót, véglegesítettük a Fővárosi 
Önkormányzathoz benyújtott 
lakóépület-felújítási pályáza-
tunkat, az önkormányzattal 
együttműködő médiumok lis-
táját kibővítettük a TV10-zel 
és a Rádió 17-el, elfogadtuk a 
Wolf polgárőrség beszámoló-
ját, döntöttünk tüdőgyulladás 
elleni védőoltás beszerzéséről 
a szivárvány Idősek Otthona 
lakóinak. A Fővárosi Önkor-
mányzat által adományozandó 
Bárczy István-díjra Mihály 
Blankát, a Gyermekek Átme-
neti Otthonának vezetőjét je-
lölte egyhangúlag a képviselő-
testület.

Kovács Róbert polgármester

Élő Norbert: Testü-
leti ülés március 17.
szerző: élő norbert

Ismét testületi ülés volt Kő-
bányán. Több, mint 50 napi-
rendet tárgyaltunk. Az idősek 
üdültetése kapcsán komoly 
vita alakult ki az MszP frak-
ció és a Fidesz között. Több 
bizottság elfogadta ugyanis, 
hogy a jelenlegi 4 millió fo-
rintos keretet emeljük 6 mil-
lió forintra. ennek ellenére 
a testület nem támogatta ezt. 
Felvetettem, hogy a jégpálya 
tavalyi 20 millió forintos fo-
rintos keretéből megmaradt 
másfél millió forint és az 
idei évre tervezett 20 millió 
forintból csoportosítsunk át. 
ezt a Fidesz nem támogatta. 
Azt gondoljuk, hogyha 40 
millió forintot el lehet költeni 
a jégpályára, akkor plusz ki-
lencven nyugdíjas üdültetése 
megért volna 2 millió forin-
tot. sajnos ebben az ügyben 
leszavaztak bennünket.
A Kolozsvári utca 37. szám 
előtti köztisztasági és ebtar-
tási helyzet rendezésére ál-
talam javasolt előterjesztést 
viszont szinte egyhangúlag 
támogatta a testület. Kihelyez 
az önkormányzat kutyatiltó 
táblákat, a kutyatulajdonoso-
kat tájékoztatják, hogy a töl-
tés oldalában lenne helyesebb 
kutyát sétáltatni és egy hóna-
pig a kőbányai közterület fel-
ügyelet fokozottan ellenőrzi 
a rendelkezés betartását.
Az új rendőrkapitány is be-
számolt az elmúlt évről. Ja-
vasoltam, hogy köszönjük 
meg Ács Péter ezredes és 
Tóth Béla ezredes kapitá-
nyok munkáját. Felvetettem, 
hogy az Üllői úti lakótelepen 
a közbiztonság jelentősen 
romlott, az Újhegyi lakótele-
pen a parkolási helyzet kaoti-
kus, illetve azt, hogy miként 
segíthetnénk a rendőrségnek, 
hogy a 48 fő létszámhiányt 
pótolják. 
Rendőrkapitány úr ígéretet 
tett, hogy tavasszal, amikor 
jönnek az új rendőrök, ak-
kor kiemelt figyelmet fordít 
az Üllői úti lakótelepre. Pol-
gármester úr elmondta, hogy 

Újhegyen új parkolási rend 
kidolgozása van folyamat-
ban. A rendőrség pedig, ha 
szolgálati lakásokat kapna az 
nagy segítség lenne.
A Kőbányai Vagyonkezelő 
zrt benyújtott mérlegét frak-
ciónk nem fogadta el, mert 
mint a könyvvizsgáló korlá-
tozó záradéka is bemutatta 
többszázmillió forint kérdé-
ses tétel szerepel benne. Azt 
javasoltuk, hogy a mérlegva-
lódiság elvének megfelelően 
küldjük vissza átdolgozásra 
az anyagot.
A közalkalmazott orvos asz-
szisztensek átkerülnek mun-
kaszerződéssel a vállalkozó 
orvosokhoz. Azt javasoltuk, 
hogy az önkormányzat foko-
zottan felügyelje az átvételt 
és a későbbiekben is nyújtson 
segítséget, hiszen a közalkal-
mazotti státusz és egy vállal-
kozásnál munkavállalónak 
lenni óriási különbség.
Parázs vita alakult ki az ön-
kormányzat média finanszí-
rozása kapcsán. Az utóbbi 
időben az ellenzéki vélemé-
nyek nem, vagy alig jelentek 
meg az önkormányzat által 
finanszírozott sajtóban. 
A Fidesz becsületére legyen 
mondva, hogy elfogadták 
azt a javaslatunkat, hogy az 
önkormányzat által finanszí-
rozott média szerződésekbe 
bekerül az a szöveg, hogy az 
ellenzék véleményét biztosí-
tani kell a szavazati arányok-
nak megfelelően. 
ez azt jelenti nagyságrendi-
leg, hogy 50% Fidesz, 30% 
MszP és 10-10% LMP, Job-
bik vélemény megjelenést 
kell biztosítani. 
Az MszP nevében felajánlot-
tuk a többi ellenzéki pártnak, 
hogy bizonyos fontos témák 
esetén összevonhatjuk az el-
lenzéki megjelenéseket, nem 
ragaszkodunk patika mérleg 
szerint a 30%-hoz. Az or-
szágos politikához képest ez 
nagy előrelépés.

Csak egyes témákat emeltem 
ki, mert az 50 pont részletes 
leírása több 10 oldalt tenne 
ki.

Élő Norbert
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Akció! 2011. április 19–23.

Vásároljon a gazdaságos, családias MAGYAR üzletekben!

Kellemes Húsvéti Ünnepeket kívánunk
minden kedves Vásárlónknak!

Füstölt hátsó csülök  

Parasztsonka

Sertésoldalas, sertésdagadó 

999
Ft/kg

629
Ft/kg

719
Ft/kg

Füstölt nyers kötözött lapocka  
Füstölt fôtt kötözött lapocka

179
Ft/db

Foszlós kalács 
500 g, 358 Ft/kg

Ülőnyúl 
60 g, 2317 Ft/kg Hálós tojás 

120 g, 1364 Ft/kg

Elôhûtött csirkemell csontos

Budapest X., Gyömrői út 99.
Ünnepi nyitva tartás április 23. szombat: 6.30–21.00

629
Ft/kg

1099
Ft/kg 139

Ft/db

165
Ft/db
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Képviselői beszámo-
ló – Tokody Marcell 
Gergely

Tisztelt kőbányai Honfitársa-
im!

Ígéretemnek megfelelően je-
lentkezem a legújabb képvise-
lői beszámolóval. ezúttal Pol-
gármester Úr és élő norbert is 
jelentkezett egy-egy beszámo-
lóval az elmúlt ülés tapasztala-
tairól. én mindenekelőtt a tes-
tületi ülésről készült felvételt 
ajánlom az Önök figyelmébe, 
mely a www.onkormanyzati.
tv portálon tekinthető meg.
Igyekszem röviden beszámol-
ni a történtekről. első napiren-
di pontként szerepelt a BRFK 
X. kerületi Kapitányságának 
beszámolója, melynek kere-
tében bemutatkozott egyúttal 
Gyetvai Tibor Úr is, aki a ta-
valyi év harmadik rendőrkapi-
tánya a kerületben Ács Péter 
és Tóth Béla után. nem volt 
könnyű helyzetben, hiszen úgy 
kellett megtartania a tavalyi 

évről szóló beszámolót, hogy 
csak az évnek egy kis részében 
állt a szervezet élén. ennek el-
lenére egy igen színvonalas, 
részletes tájékoztatót kaptunk 
kézhez, amely mellé Gyetvai 
Tibor prezentációval is ké-
szült. A beszámolót követően 
érdeklődtem egy tavalyi évben 
történt pedofilbotrány részle-
teivel kapcsolatban, ugyanis 
számomra több kérdés is fel-
merült az üggyel kapcsolat-
ban. A választ írásban kértem, 
tekintettel arra, hogy ezzel 
Gyetvai úr nem készülhetett 
az ülésre, illetőleg amikor az 
eset történt, ő nem volt itt – 
ebből adódóan elnézését is ké-
rem, amiért tőle érdeklődöm. 
elmondtam, hogy bár például 
nekem jó tapasztalatom volt a 
kerületi rendőrséggel, amikor 
a tavalyi évben támadás érte 
a kerületi Jobbik-irodát, azon-
ban többektől – betörések ál-
dozataitól – hallottam panaszt, 
amiért nem kellő időben értek 
ki a rendőrök, illetőleg felké-
születlenek voltak. Felhívtam 
a figyelmet arra a tényre, hogy 

az ún. kátyú miatt bekövet-
kezett rongálódások száma a 
2009-es 174 esetről 2010-ben 
352-re nőtt. ezek ráadásul 
csupán azok az esetek, amikor 
az állampolgár tudatában van 
annak a lehetőségnek, hogy 
rendőrt hívhat a helyszínre, 
majd pedig kárigényét az út 
kezelője felé érvényesítheti. 
(megjegyzés: ez is olyan do-
log, amint valahogy „elfelej-
tenek” reklámozni). A kame-
rarendszer igen pozitív hatást 
váltott ki Újhegyen, 70%-kal 
csökkent ott a bűnelkövetések 
száma, azonban sajnálatos, 
hogy a bűnözés ezzel együtt 
áttevődött onnan a kerület más 
részeire. szomorú tény, hogy 
a kerületi rendőrség humán-
erőforrás-gazdálkodása legin-
kább humánerőforrás-hiány-
gazdálkodásnak nevezhető. 
Hangot adtam némi általános 
elégedetlenségnek is, többek 
között azért, mert a belügy-
miniszter bár a választások 
előtt azt ígérte, két hét alatt 
mindenütt rend lesz, ennek 
ellenére én nem érzékeltem, 

hogy így történt volna. Ma, az 
„új országban”, Hagyó Mik-
lósból börtönt elhagyó Miklós 
lett, közben pedig az, aki be-
drogozva, ittasan közlekedési 
balesetet okoz, az szabadlábon 
van, mi több, vigyorog ránk 
a TV-ből. Bár ez utóbbiak a 
kerület határain túlmutatnak, 
mégis fontosnak tartottam 
megemlíteni ezeket a vérlází-
tó tényeket. Mindezzel együtt, 
megköszönve a kerületi rend-
őrök munkáját, jeleztem, hogy 
nem tudom elfogadni a beszá-
molót. egyetlenként nyomtam 
meg a „nem” gombot. 
Javaslatot tettem arra, hogy a 
következő ülésen vizsgáljuk 
meg mindazon polgárőr szer-
vezetek elszámolását, amelyek 
az elmúlt 8 évben önkormány-
zati támogatásban részesültek.
Az ülésen az egyik napirend az 
ún. vegyes praxisok megszün-
tetéséről szólt. ezekről azt kell 
tudni, hogy vállalkozó orvos 
– közalkalmazott asszisztens 
összeállításban működnek, 
amely felállás egyébként nem 
felel meg a törvényi rendel-
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kezéseknek. érdeklődtem, 
hogy amennyiben az orvos 
úgy dönt, hogy a vállalkozá-
sában továbbfoglalkoztatja az 
asszisztensét, van-e bármiféle 
garancia arra, hogy nem kap 
az asszisztens a korábbihoz 
képest számára jóval kedve-
zőtlenebb munkaszerződést. 
Azt a választ kaptam, hogy 
erre garancia sajnos nincs, de 
próbáltak megnyugtatni, hogy 
valószínűleg nem fog ilyesmi 
bekövetkezni, figyelemmel 
lesznek a folyamatokra.
Kiírásra kerül egy pályázat kö-
zösségi kertek létrehozására, 
amely nemcsak szebbé teszi a 
kerületünket, hanem vélemé-
nyem szerint közösségformáló 
ereje is van.
Úgy tűnik, hogy végre valóban 
lesz szép parkunk és szánkó-
dombunk az egykori Gergely 
bánya helyén. Miután mérhe-
tetlen mennyiségű pénz tűnt 
el az elmúlt években az ezzel 
kapcsolatos munkálatokra, 
igencsak itt lenne az ideje már, 
hogy a korábban beígért ered-
ményt is láthassuk. nagyon 
bízom benne, hogy ezúttal 
megvalósulnak majd a tervek.
napirendi pontként szerepelt 
az önkormányzati média bő-
vítése. Itt elmondtam, hogy 
nem csupán a többség véle-
ményétől eltérő gondolatok 
megjelenítése elvárás, hanem 
a tényszerű, ferdítésektől és 
csúsztatásoktól mentes tudó-
sítás is. A TV10 felé sokallot-
tam a havi szinten kifizetendő 
1 700 000 Ft + ÁFA összeget, 
viszonyítva ahhoz, hogy a rá-
dióban való megjelenés ezzel 
szemben 200 000 Ft + ÁFA 
összegbe kerül. nyilván az 
előbbi több emberhez ér el, 
mint az utóbbi, de ezzel együtt 
magasnak tartom az összeget.
egy salgótarjáni út mellett 
található, 2 800 m2 nagyságú 
közterület bérbeadásával kap-
csolatban derült fény újabb 
visszásságra. Az történt, hogy 
a területet 208 000 Ft + ÁFA/
év (!) összegért bérelték ki, 
majd annak egy részét a bérlő 
kiadta egy cégnek, méghozzá 
a Honvédelmi Minisztérium 
elektronikai, Logisztikai és 
Vagyonkezelő zrt.-nek havon-
ta (!) a teljes terület éves (!) 

bérleti díjának többszöröséért. 
Valami egészen elképesztő… 
elmondtam, hogy minden-
képpen meg kell tennünk a 
feljelentést az ügyben, hiszen 
szembetűnő a szolgáltatás 
– ellenszolgáltatás kirívóan 
nagy aránytalansága, és véle-
ményem szerint bizonyos Btk. 
szerinti törvényi tényállások 
megállnának az ügyben. sor 
fog kerülni valamennyi egy 
éven túli időszakra kiadott 
közterület használati engedély 
felülvizsgálatára. elmondtam 
az ülésen, hogy „a disznóság, 
az disznóság”, mindegy, hogy 
milyen színű, ki követte el. Ki 
kell vizsgálni minden hasonló 
esetet, és jogi lépéseket kell 
tenni, amennyiben szükséges.

Tokody Marcell Gergely

Kovács Róbert pol-
gármester az Újhe-
gyi fejlesztésekről

Portálunk egyik cikkében 
arra kértük Olvasóinkat, hogy 
tegyenek fel online kérdést 
Kovács Róbert polgármester-
nek. Az összegyűjtött olvasói 
kérdéseket elküldtük a kerü-
let vezetőjének. A válaszok 
folyamatosan érkeznek:

„Timi” nevű olvasónk a kö-
vetkező kérdést tette fel: 
„Újhegyen lakom a párom-
mal és kislányunkkal. Az 
érdekelne, hogy mi várható 
Újhegyen? Mi is kapunk va-
lamit, vagy ebben a ciklus-
ban is megfeledkezik rólunk 
a kerület vezetése? Mert na-
gyon ráférne a városrészre 
egy kis renoválás.”

Kovács Róbert polgármester 
válasza:

Kedves Timi! 
A kérdése teljesen jogos, Új-
hegy eddig nem kapta meg 
azt a figyelmet, amit megér-
demel, és amit meg kell kap-
jon a következő években. egy 
ekkora kerületrész minden 
problémáját természetesen 
nem lehet egy csapásra meg-
oldani, de az idei költségvetés 
tartalmaz fedezetet az alábbi-

akra:
- Újhegyi közösségi ház és 
ügyfélszolgálat: A költségve-
tés a kettőre összesen 75 mil-
lió forint fedezetet tartalmaz, 
a tervezés pedig folyamatban 
van, régi ígéretet válthatunk 
be idén ezzel.
- Gergely bánya: a főváros-
tól várt – Dr. György István 
közbenjárására biztosított 
– 40 millió forinttal együtt 
összesen 107,5 millió fo-
rintból kerülhet sor a park-
ká alakítás első ütemének, a 
szánkózódomb kialakításának 
a befejezésére.
- Komplett vizesblokk csere 
az Újhegyi sétány két óvo-
dájában: több mint 26 mil-
lió forintból újítjuk fel a két 
óvoda teljes vizesblokkját, 
strangcserével együtt.
- nyílászáró-csere a széche-
nyi Általános Iskolában: a 
tornaterem és a kapcsolódó 
helyiségek nyílászáró-cseréje 
32,7 millió forintból valósul-
hat meg.
- Orvosi rendelők: az újhegyi 
rendelőre idén – balesetve-
szély-elhárításra, biztonság-
technikai beruházásokra, fes-
tésre és a világítás javítására, 
cseréjére közel 8,5 millió fo-
rintot költünk.
- Közvilágítás: a kerületi rend-
őrkapitányság jelezte, hogy 
Újhegy több pontján annyira 
rossz a közvilágítás, hogy az 
hatással van a közbiztonságra 
is. ennek megfelelően idén 
ezeken a részeken kiépítjük 
a közvilágítást (a problémát a 
rendőrség a Pázsitfű és a Pára 
utcákban jelezte)
- ezeken felül az idei költ-
ségvetésben elkülönítettünk 
pénzt a sportliget öntözőhá-
lózatának felújítására is.
- ezeken felül ajánlom figyel-
mébe Mácsik András újhegyi 
egyéni képviselő úr beszámo-
lóját, azon felül is a színes 
Város programot, amely üde 
színfoltja lehet Újhegynek a 
jövőben.

Remélem a fenti válasz a meg-
elégedésére szolgál Önnek és 
valamennyi újhegyi lakónak!

Tisztelettel:
Kovács Róbert polgármester

Megnyílt a Kőbá-
nyai Termelői Piac

Április 2-án nyílt meg a Kő-
bányai Termelői Piac a Halom 
utca 42. szám alatt. A vásárlók 
a hét „sz” betűvel kezdődő 
napjain, azaz szerdánként 13-
18:00 óra, míg szombatonként 
7-13:00 óra között vásárolhat-
ják ezentúl a jó minőségű ter-
melői portékákat. 
Kovács Róbert polgármester 
Facebook-oldalán az új piac 
a következőket jegyezte meg: 
„remélem, hogy a kőbányai 
polgárok olcsóbban, jó mi-
nőségű termékekhez jutnak 
majd, miközben a termelőket 
is segítjük terményeik értéke-
sítésében”.

Kerékpárral az isa-
szegi csata emlék-
művéhez

Kőbánya-Isaszeg-Kőbánya 
útvonalon rendezték az 1849. 
április 6-ai csata emlékére ki-
írt kerékpáros emléktúrát. A 
Kőbányai Torna Club (KTC) 
által szervezett eseményen 
több mint másfélszázan ültek 
kerékpárra; az isaszegi emlék-
műnél a korábbi ötletgazda, 
Kovács Róbert, Kőbánya pol-
gármestere is koszorút helye-
zett el.
A 60 kilométeres túrán – több 
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kőbányai képviselő mellett 
– családok, fiatalok, idősek 
közösen vettek részt; a biz-
tonságra a rendőrség mellett 
az Útvonal-biztosítás Motoros 
egyesület és a Kőbányai Wolf 
Polgárőrség vigyázott.
A hagyományos isaszegi em-
léktúra ötlete a ma kőbányai 
polgármesterként, korábban 
iskolaigazgatóként tevékeny-
kedő Kovács Róbert szemé-
lyéhez kötődik; a Kőbányai 
TC idén második alkalommal 
vállalta a szervezést. A csa-
ta emlékművénél történelmi 
visszatekintést hallhattak a 
résztvevők, feltöltődhettek az 
ott kialakított frissítőállomá-
son. Az első 100 regisztráló 
fényvisszaverős ajándék háti-
zsákot kapott.

- A túrával több célunk volt. 
egyrészt szerettük volna el-
érni, hogy tavasszal minél 
többen kerékpárra üljenek, 
minél több családot megmoz-
gassunk, népszerűsítve így a 
sportágat. Több, mint százöt-
venen eljöttek. Másrészt egy 
sportos kezdeményezés kap-
csán kívántunk közel kerülni 
a tavaszi hadjárat egyik jelen-
tős – a Görgey Artúr vezette 
magyar sereg győzelmével 
záródó csatával kapcsolatos 
– történelmi eseményéhez – 
összegzett eisenkrammer Ká-
roly főszervező. 

www.kobanyabringa.hu

Megkezdődött a 
volt Sibrik úti iskola 
épület átalakításá-
nak tervezése

Kovács Róbert polgár-
mester Facebook-oldalán 
( w w w . f a c e b o o k . c o m /
kovacsrobertpolgarmester) 
olvasható bejegyzés szerint 
megkezdődött a volt iskola 
épület átalakításának tervezé-
se. A polgármester és kollégái, 

valamint a Kőbányai Vagyon-
kezelő zrt. szakemberei meg-
tekintették a sibrik Miklós út 
66-68. szám alatti – volt álta-
lános iskola – épületét, aho-
vá Gyermekjóléti Központ, a 
Családsegítő szolgálat, a ne-
velési Tanácsadó, és a Pedagó-
giai szolgáltató Központ kerül 
majd elhelyezésre. 
A Képviselő-testület a haté-
konyabb működés érdekében 
döntött arról, hogy a fenti 
intézményeket egy épületbe 
költözteti, így a szolgáltatások 
összehangolásával a lakosság 
felé nyújtott ellátások bővíthe-
tőek. Az intézményvezetőkkel 
egyeztetve készülnek a tervek 
az épület átalakításáról.

Közbiztonsági 
egyeztetés

Kőbánya közbiztonságával 
kapcsolatban számos meg-
keresés érkezett Dr. György 
Istvánhoz, a kerület ország-
gyűlési képviselőjéhez, ezért 
egyeztetést kezdeményezett 
Dr. Gyetvai Tibor rendőrkapi-
tánnyal és Kovács Róbert pol-
gármesterrel. 
A találkozón áttekintették a 
legfontosabb problémákat, 
többek közt a Gyakorló ut-
cai gépjárműfeltörések kér-
dését és a Hős utca, valamint 
a sibrik telep közbiztonsági 
gondjait. Továbbá a vezetők 
megállapodtak abban, hogy 
rendszeres időközönként fó-
rumokat szerveznek, amelyen 
átbeszélik egy-egy terület 
konkrét problémáit. Az egyez-
tetésre a lakosságot is várják, 
az események időpontjáról és 

helyszínéről Dr. György Ist-
ván országgyűlési képviselő 
és Kovács Róbert polgármes-
ter weboldalán lehet majd tá-
jékozódni.
www.facebook.com/dr.gy.
istvan

Légierővel bővült a 
kőbányai polgárőr-
ség

A Budapesti és Agglomeráci-
ós Polgárőr szövetség - Kő-
bányai Wolf Polgárőrség jár-
műparkja egy együttműködési 
megállapodásnak köszönhető-
en tovább bővült, mégpedig 
egy Bulldog sK-61 típusú re-
pülőgéppel. A polgárőrség két 
tagja rendelkezik a felderítésre 
és személyszállításra egyaránt 
alkalmas 3 személyes repü-
lőgép vezetéséhez szükséges 
szakszolgálati engedéllyel.
A kőbányai polgárőrök ka-
tasztrófa esetén a repülőgép-
pel ezentúl már a levegőben is 
részt tudnak venni a mentési 
munkálatokban, így például az 

eltűnt személy felkutatásában, 
a katasztrófa sújtotta területek 
feltérképezésében, a súlyos 
sérült, valamint vér és transz-
plantáció szállításában, illetve 
minden olyan feladatok elvég-
zésében, ami földi járművel 
nem oldható meg.

Emlékplakett a 
legjobb kőbányai 
sportolóknak

Március végén tartotta kül-
döttgyűlését a Kőbánya sport 
Club. elfogadták az éves be-
számolót, a számvizsgáló 
Bizottság jelentését, a 2010. 
évi költségvetés teljesítéséről 
szóló beszámolót, és a 2011. 
évi pénzügyi tervet. Radvá-
nyi Gábor alpolgármester az 
alábbi sportolóknak és sport-
vezetőknek adott át emlékpla-
kettet kimagasló teljesítmé-
nyük elismeréseképpen:
CseH LÁszLÓ, egyesüle-
tünk első számú férfi verseny-
zője, háromszoros olimpiai 
ezüstérmes, világbajnok és 
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európa bajnok úszó.
DARA eszTeR, egyesüle-
tünk első számú női verseny-
zője, olimpiai és világbajnoki 
6. helyezett, és európa bajnok 
úszó.
BeRneK PéTeR, egyesü-
letünk első olimpiai aranyér-
mese, ifjúsági európa bajnok 
úszó.
sÁRKÁny VIVIen, serdü-
lő birkózó versenyzőnk, aki 
a 2010-es évben a Magyar 
Köztársaság Bajnoki címét 
nyerte el.
OROsz TIBOR, diák serdü-
lő birkózó versenyzőnk, aki 
a 2010-es évben a Magyar 
Köztársaság Bajnoki címét 
nyerte el.
PéTeRI AnDRÁs, a birkózó 
szakosztály vezetője, megala-
kulása óta vezeti a szakosz-
tály munkáját. A szakosztály 
egyre jobb eredményei kö-
szönhetőek neki és az általa 
vezetett csapatnak.
KenDeRes ATTILA, egye-
sületünk legrégebbi tagja. Az 
idén lesz harminc éve, hogy 
Kőbányán megalapította a 
testépítést, és nevelt sok baj-
nokot, köztük Taksonyi erika 
világbajnok versenyzőt, kon-
dicionáló termünk vezetőjét.
WAGensOMMeR Fe-
RenC, egyesületünk első / 
1967-ben alakult / szakosz-
tályának a jelenlegi vezetője, 
aki hagyományőrző munká-
jával fogta össze a túrázást 
kedvelőket.
VéGH JÁnOs, a harcművé-
szeti szakosztály vezetője. A 
korábban csak egy önvédelmi 
stílust számláló szakosztályt 
fejlesztette fel több szakág, 
stílus bevezetésével, valamint 
sokat tett azért, hogy minél 
többen ismerkedjenek meg a 
harcművészettel.
VÁRFOKI MARGIT, egye-
sületünk kézilabda és rekre-
ációs szakosztályainak tagja, 
aki kimagasló szervezői mun-
kájával járult hozzá egyesüle-
tünk és a szakosztályok sike-
reihez.

Forrás: 
Kovács Róbert polgármester 
Facebook-csoportja:
w w w . f a c e b o o k . c o m /
kovacsrobertpolgarmester

Kosarasok éjszaká-
ja a Pataky HISZKI-
ben
szerző: Katona Csaba

Az idén 50 éves Pataky István 
Híradásipari és Informatikai 
szakközépiskolában (www.
pataky.hu) ebben a tanévben 
már negyedik alkalommal ren-
dezték meg a Kosarasok éjsza-
káját. A rendezvény ötletgazdá-
ja és főszervezője: Matuszczak 
Róbert az iskola számítástech-
nika tanára.
- szeretnek sportolni, kosaraz-
ni a mai számítógéptől függő 
diákok?
szerencsére még vannak, akik 
örülnekaz ilyen lehetőségnek 
és olyanok is, akiket pár szóval 
meg lehet győzni arról, hogy ez 
jobb, mint a villogó dobozok .
- Miért kezdted szervezni a Ko-
sarasok éjszakáját?
nekem gyerekkoromban nem 
volt szerencsém a sporttal, 
mindenhol csak a focit erőltet-
ték, csak ahhoz kapcsolódva 
voltak rendezvények. A Pa-
takyban szerencsére már más a 
helyzet, de mivel nem diákként 
járok ide már nem elég részt 
vennem, meg is kell szervez-
nem előtte
- Hogyan fogadták az ötletet a 
kollégák és az igazgató?
Az ötletet legalább egy évig 
érlelgettem, mígnem egy újon-
nan jött kollegina (Árva Ildikó) 

billentet át a gondolkodásból a 
cselekvés mezejére és persze 
rengeteget segített is. Az igaz-
gató elé már kész tervekkel 
álltam, és akárcsak más sport 
programoknál, most is elég 
hamar sikerült meggyőzni. A 
lebonyolítással olyan kollégá-
kat kerestem meg, akik maguk 
is kosaraznak vagy kosaraztak, 
az eredmény egy gyors igen 
volt az ő részükről, lehet titkon 

már ők is szerettek volna ilyet 
szervezni.
- „Világos” - „sötét” vagy 
„Fehérek” - „Feketék” honnan 
ezek a csapat nevek?
Mivel a rendezvény puszta lel-
kesedésből jött létre és nincs 
költségvetésünk, mezekre sem 
futja, világos vagy sötét póló-
ja viszont mindenkinek van. 
Persze a sötét csapat elnevezés 
kissé pejoratív ezért néha jobb-
nak tűnik a fekete-fehér. 
Az első kosarasok éjszakája 
a 2007/08-as tanév végén ke-
rült megrendezésre egy péntek 
13.-ai napon. ekkor 22-en ját-
szottak összesen este 8 órától 
hajnali 5 óráig. A 798 kosarat 
dobtak összesen a játékosok és 
az éjszakai kosarazás a „Feke-
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te” csapat sikerével zárult.
A következő tanévben 21-en 
pattogtatták a kosárlabdát este 
6 órától hajnali 4 óráig. Ösz-
szesen 958 kosarat dobtak és 
másodjára is a „Feketék” nyer-
tek. A következő Kosarasok 
éjszakája a legek éjszakája lett. 
sikerült kitölteni a 12 órát, ami 
a nagy részvételi arány mellet a 
35 játékos kitartását is dicséri. 
Több mint 1000 kosarat értek 
el összesen, és megint a „Feke-
ték” nyertek.
Az idei Kosarasok éjszaká-
ján csak 29-en vettek részt, de 
a kosarak számában sikerült 
új rekordot felállítani: 1136 
dobott kosárral. A „Feketék” 
sorozat sikere megtört, első al-
kalommal nyertek a „Fehérek”.
Jövőre az ötödik Kosarasok éj-
szakájára kerül megrendezésre.

Elhunyt dr. Maróti 
Ferenc
szerző: Ádám György

elhunyt dr. Maróti Ferenc 
(1926-2011) aki hosszú éve-
ken át a Kőbányai sakkszö-
vetség vezetője volt. 23 éven 
keresztül dolgozott Kőbánya 
sakksportjáért, a Pataky Mű-
velődési központban. Rend-
szeresen versenyeket rende-
zett, melyek közül kiemelkedő 
jelentőségű volt a Kőbányai 
sakk csapat bajnokság, to-
vábbá egyéni minősítő és vil-

9



www.facebook.com/kobanya

lámversenyek rendezésével is 
népszerűsítette a sportágat.
Tragikus körülmények között 
hunyt el és temetési költsége-
it a Kőbányai Önkormányzat 
vállalta magára. A családtagok 
és sakkozó társai vettek bú-
csút Feri bácsitól, tolmácsolva 
köszönetüket Kőbányának. A 
kerületet a temetésen szemé-
lyesen a végső búcsú meg-
szervezését segítő Potos Ilona 
képviselte, aki a Kőbányai 
sportszövetség vezetőjeként 
jól ismerte és nagyra értékel-
te a sakkozókat képviselő Feri 
bácsi munkáját.
Feri bácsi élete megmutat-
ta, hogy a sport szeretetéhez 
nem kell feltétlenül a sportág 
csúcsára jutni, a sportért vég-
zett munka és mások segítése 
elegendő lehet a tisztelet és 
elismertség kivívásához. Kő-
bányán a sakkélet vezetését 
most fiatalabb kortársak viszik 
tovább, de munkánk során ter-
vezzük Feri bácsi szellemi ha-
gyatékának folytatását, és azt, 
hogy a Körösi Csoma sándor 
Kőbányai Kulturális Központ 
(volt Pataky) újra a kőbányai 
sakkozás középpontjába kerül. 
A sakkozók a hamarosan Kő-
bányán megrendezésre kerülő 
sakk emlékversenyén is tiszte-
leghetnek életművének.

Hitéleti gondolatok: 
Segítőkészség
szerző: Kiss László

Ugyanazon az úton járt haza, 
évtizedek óta. Amikor a szom-
széd telken építkezni kezdtek, 
mély gödör zárta el útját. A 
megszokott úton haladva nem 
vette észre, beleesett. Jól meg-
ütötte magát. Kimászni nem 
tudott. Kiabálni kezdett segít-
ségért. Az arra jövő pszicho-
lógus készségesen ajánlotta 
fel a segítségét, megvizsgálta 
a gödör kiterjedését, mélysé-
gét, összehasonlította azt más 
ilyen élethelyzetekkel és a fér-
fi személyiségével. Kifejtette 
ezek összefüggését, egymásra 
hatását, majd ezek figyelem-
bevételét ajánlva elköszönt. 
Hamarosan megállt egy 
pszichoterapeuta is a gödör 
szélén. Leguggolt, hogy köze-

lebb legyen klienséhez, érde-
kes kérdéseket tett fel a férfi 
múltjára vonatkozóan, majd a 
korábbi gödörbeeséses tapasz-
talatait és az onnan való kiká-
szálódás lehetőségeit illetően. 
Mivel az áldozat még sohasem 
volt ilyen helyzetben, hozott 
neki egy ásót, és ajánlotta, ás-
son mélyebbre, ott majd rálel 
a megoldás gyökereire. Aztán, 
munkájával elégedetten, foly-
tatta útját. 
Bibliaórára menet megállt a 
kiáltozás hallatára egy lelkész 
is. Meghallgatta a szomorú 
történetet, majd megkísérelte 
biblikus összefüggésbe állíta-
ni, és hitbeli tanítást nyújtani. 
elmondta a 130. zsoltárt: „A 
mélységből kiáltok hozzád, 
Uram...”, majd áldást kívánva 
elsietett a bibliaórára. Az arra 
járó szociális munkás azonnal 
beugrott az áldozat mellé a 
gödörbe, hogy tisztázza vele, 
melyik biztosítónál jelenthe-
ti majd be kártérítési igényét, 
és utána fekvőtámaszokat vé-
geztetett a férfival, hogy az 
majd képessé váljék önerejé-
ből kimászni a mélységből. 
szerencsére arra sétált egy 
pszichiáter orvos is. Röviden 
diagnosztizálta a kórképet, 
majd táskájából néhány tab-
lettát vett elő, melyeket a baj-
ba kerültnek – a dózis pontos 
megjelölésével és a lehetséges 
mellékhatásokról való felvilá-
gosítással – vigyázva ledobott. 
Már későre járt, amikor az 
edzésről hazafelé tartó kisfiú 
rácsodálkozott a gödörbe ke-
rültre.  
- Tessék mondani, elhozzam a 
létránkat? - kérdezte. 
elhozta. Kimászott. 

„Tanuljatok jót tenni töreked-
jetek az igazságra” 

Ézsaiás 1,17

Országos döntőbe 
jutott a Kőbányai 
Darazsak serdülő 
csapata

Április 2. és 3-án a Kőbányai 
Darazsak által rendezett Or-
szágos serdülő Bajnokság 
főtábla 4. körének a tétje az 

volt, hogy ki jut be az ország 
legjobb nyolc (14 éven aluli 
gyerekekből álló) csapata 
közé. A Kőbányai Darazsak az 
első osztályú csapatok után-
pótlásához tartozó Debrecen 
és a Körmend csapatai elleni 
győztes meccseken kívül egy 
vereséget elszenvedve végzett 
a 2. helyen csoportban, így a 
csapat bejutott az országos 
döntőbe. Gratulálunk!

Megalakult a Kő-
bányai Cégvezetők 
Klubja 

Március 30-án a kerület leg-
magasabb pontján, a Hotel 
expo 12. emeletén alakult 
meg a Kőbányai Cégvezetők 
Klubja. A klub létrehozásá-
nak kezdeményezője Kovács 
Róbert polgármester volt, aki 
még a választások előtt célul 
tűzte, hogy indítómotorja kí-
ván lenni a kerület fejlődését 
szolgáló együttműködésnek. 
A polgármester elképzelésé-
nek létjogosultságát jól érzé-
kelteti, hogy a rangos esemé-
nyen megjelentek a kerület 
meghatározó jelentőségű cé-
geinek vezetői.
A polgármester köszöntőjé-
ben elmondta, hogy a köz-
vetlen kapcsolatfelvétel és 
a rendszeres kapcsolattartás 
céljából kezdeményezte a Kő-
bányai Cégvezetők Klubjának 
életre hívását. Kovács Róbert 
ugyanis fontosnak tartja, hogy 
a Kőbányán meghatározó je-
lenléttel bíró vállalatoknak, 
vállalkozásoknak kölcsönö-
sen előnyös legyen az együtt-
működése az önkormány-
zattal. A városvezető arról is 
tájékoztatta a megjelenteket, 
hogy az új önkormányzat 
vezetése számos olyan célki-
tűzést fogalmazott meg, ami 
csak összefogással lehetséges.
A polgármesteri köszöntő után 
Dobos Gergely szállodaigaz-

gató következett, aki vendég-
látóként bemutatta az általa 
vezetett Hotel expo történe-
tét, a kínált szolgáltatásokat, 
valamint beszámolt azokról 
az elért magyar és nemzetközi 
eredményekről is, amelyeket 
a kőbányai szálloda vívott ki 
magának az elmúlt években.
ezt követően újra Kovács 
Róbert polgármester lépett a 
mikrofonhoz és tájékoztatást 
adott Kőbánya gazdag múlt-
járól és jelenlegi helyzetéről, 
valamint felvázolta azt az 
ígéretes jövőt is, amely meg-
valósításában számít a kerület 
cégeinek támogató együttmű-
ködésére.
A polgármester szerint az ide-
genek képzetében Kőbánya 
mint zajos, füstös gyáripari 
peremkerület jelenik meg, 
azonban mi kőbányaiak tud-
juk, hogy ez nem igaz. Kő-
bánya ugyanis azon túl, hogy 
Budapest mértani középpont-
ja, lakhelyünk a főváros egyik 
legizgalmasabb és legszíne-
sebb, hatalmas zöld felüle-
tekkel rendelkező kerülete. 
A rossz kép eloszlatásához 
azonban hosszú utat kell kö-
zösen megtennünk. Kőbánya 
történelme során folyamatos 
megújuláson ment keresztül, 
és most is a megújulás útjára 
kell lépnie.
A cél tehát, hogy közös mun-
kával gyorsabb és hatéko-
nyabb legyen Kőbánya fej-
lődése. Kovács Róbert ezért 
szeretné bevonni a kerületben 
lévő cégeket Kőbánya vér-
keringésébe, hogy egymást 
segítve, támogatva alakuljon 
ki közös párbeszéd. Arra is 
felkérte a vezetőket, hogy 
az önkormányzattal közösen 
működtessenek sportlétesít-
ményeket, fogadjanak örökbe 
játszótereket, óvodai udvaro-
kat. A polgármester elmondta 
még, hogy olyan mozgalmat 
kíván indítani a kőbányai vál-
lalatok, vállalkozások köré-
ben, amely célja a külső kör-
nyezet minőségének javítása. 
A tervek szerint minden évben 
zsűri választaná ki a legszebb 
telephellyel rendelkező kőbá-
nyai céget, amely eztán elis-
merésként viselhetné a meg-
tisztelő címet.
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iskolaközpont igazgatója és 
a Horvátországi Magyarok 
Demokratikus szövetsége 
(HMDsz) is.
A szent László Általános Is-
kola alapítványi segítséggel, 
gyűjtésekkel tankönyveket, 
könyveket, szemléltető anya-
got küld Magyarországról, 
és online projektekkel is ké-
szülnek, pl. a szent Lász-
ló-versenybe vagy a www.
keruljaterkepre.hu kezdemé-
nyezésükbe is bevonnák a 
szentlászlói iskolát.
A két iskola találkozó-
kat is szervez: elsőként a 
„szentlászlósok” utaznak 
szentlászlóra, ahol egy kul-
turális programsorozat ke-
retében május 20-án közös 
fellépése lesz a helyi nép-
táncegyütteseknek, illetve a 
kőbányai iskola kórusának 
és csengettyűzenekarának. A 
szent László Általános Isko-
la budapesti és balatonalmá-
di nyaralásra fogadja majd a 
szentlászlói gyerekeket. ezt 
követően a szentlászlóiak 
meghívnak 10 gyereket az 
Adriára, ahol nemzetközi kör-
nyezetben, horvát, szlovén, 
boszniai gyerekekkel töltenek 
együtt egy hetet.
A szép történet itt nem szakad 
meg, a programok, projektek 
mindkét fél reményei szerint 
hosszú távú kapcsolat és még 
számos közös élmény kezdetét 
jelentik.

Ez női munka!
Forrás: http://eznoimunka.
blogspot.com

A Munka törvénykönyve 
137. § (1) bekezdésének vál-
tozásáról, azaz a veszélyezte-
tett terhesek táppénz-jogo-
sultságáról
A munkavállalót naptári éven-
ként 15 nap betegszabadság 
illeti meg továbbra is. A beteg-
szabadságot a munkáltató fize-
ti, s magasabb összegű, mint a 
táppénz; a betegszabadságon 
lévő az őt megillető távolléti 
díjnak a 70 %-át kapja.
A kivételek változtak a Ma-
gyar Közlöny 2011/32. szá-
mában megjelent 2011. évi 
XXXI. törvény rendelkezései 
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A kőbányai polgár-
őrök újabb elisme-
rése

A Budapesti Polgárőr és Agg-
lomerációs Polgárőr szövet-
ség (BPsz) 2011. március 27-
én Kőbányán, a KÖszI-ben 
tartotta az öt évente megren-
dezett nevezetes tisztújító köz-
gyűlését. A közgyűlésen sor 
került a szervezet új tisztség-
viselőinek megválasztására is, 
amely újabb elismerést hozott 
a kőbányai polgárőrségnek. 
A budapesti polgárőr szer-
vezet közgyűlése ugyanis a 
BPsz közszolgáltatói kapcso-
latokért felelős alelnökének 
választotta meg egyhangúlag 
a Kőbányai Wolf Polgárőrség 
elnökét, Orosz Tibort.

Szent László 
határok nélkül
szerző: Ónody Csilla
Óhegy.net

szentlászló egy horvátországi 
település, az Árpád-kor óta 
magyarlakta terület. Büszkék 
magyarságukra, kultúrájukra, 
szeretik Magyarországot, és 
sokat tesznek azért, hogy az 
erős asszimiláció közepette 
(a gyerekek horvát iskolákba 
járnak, vegyes családok szü-
letnek) őrizzék hagyománya-
ikat. A szentlászlói általános 
iskola igazgatója, Kelemen 
Dávid testvériskolát keresett 
Magyarországon, és dr. Iván 
Gábor, horvátországi magyar 
nagykövet segítségével meg 
is találta. A kőbányai szent 
László Általános Iskola igaz-
gatójával, Menyhárt sándorral 
folytatott megbeszélésükön 
megállapodtak a két iskola 
kulturális, szakmai együttmű-
ködéséről, csereutak szervezé-
séről, hogy a gyerekek jobban 
megismerjék egymás magyar-
ságát. A testvérkapcsolat hí-
rét lelkesen fogadta az eszéki 

szerint. e szerint a 15 nap be-
tegszabadságot nem érinti
1. a társadalombiztosítási sza-
bályok szerinti üzemi baleset 
és foglalkozási betegség miatt 
keresőképtelenség;
2. a veszélyeztetett terhesként 
történő gondozásba vételt kö-
vető, terhesség miatti kereső-
képtelenség. (ez az új elem a 
törvényben, a veszélyeztetett 
terhes nők tehát nyomban táp-
pénzre kerülnek.)
A Munka örvénykönyve kie-
gészült még egy további 205. 
§-sal is, mely szerint ezt a sza-
bályt 2011. április 30-a után 
kell alkalmazni (Az Mt.-t így 
módosító paragrafus is 2011. 
május 1-jén lép hatályba.)

A táppénz változásáról – 
jogszabályok alapján
A Magyar Közlöny 2011/32. 
számában jelent meg az a 
törvény, mely alapján drasz-
tikusan csökkent a táppénz 
mennyisége: ez pedig az ál-
lamháztartási törvény mó-
dosításáról szóló 2011. évi 
XXXI. törvény. ennek 6. §- a 
egy másik törvényt, a kötelező 
egészségbiztosítási ellátások-
ról szóló 1997. évi LXXXIII. 
törvényt módosítja.
Az 1997. évi LXXXIII. tör-
vény 48. § (8) bekezdése 2011. 
május 1-je után a következő 
szöveggel fog szerepelni:
„A táppénz összege folyama-
tos, legalább kétévi biztosítá-
si idő esetében a figyelembe 
vehető jövedelem naptári napi 
átlagának hatvan százaléka, 
ennél rövidebb biztosítási idő 
esetében vagy a fekvőbeteg-
gyógyintézeti ellátás tartama 
alatt ötven százaléka, azzal, 
hogy a táppénz egy napra járó 

összege nem haladhatja meg 
a jogosultság kezdő napján 
érvényes minimálbér 200 szá-
zalékának, a biztosítási jogvi-
szony megszűnését követően a 
minimálbér 150 százalékának 
harmincad részét.”
A táppénz felső plafonja tehát 
az eddigi összeg felére csök-
ken (idáig a minimálbér 400 
%-a volt, május 1-je után en-
nek a fele lesz).

Tegyen Ön is javas-
latot az idei év kőbá-
nyai kitüntetettjei-
re!

Tisztelt Kőbányai Civil Szer-
vezetek, Egyesületek, Egyhá-
zak! 

Budapest Főváros X. kerület 
Kőbányai Önkormányzat évek 
óta nagy gondot fordít arra, 
hogy a kerületben élő, alkotó, 
dolgozó kiválóságokat, illetve 
azon hírességeket, akik itt él-
tek, dolgoztak, alkottak, éven-
te egy alkalommal - a szent 
László napok keretén belül - 
tevékenységük elismeréseként 
kitüntesse.
Rendeletünk értelmében dísz-
polgári cím, Kőbányáért Díj, 
valamint elismerő címek ado-
mányozására van lehetőség. 
A díjazottak személyére - a 
díszpolgári cím kivételével - 
javaslatot tehetnek kőbányai 
szakmai, érdekvédelmi, társa-
dalmi, politikai szervezetek, 
egyházak is.

Kérem, tegyenek javaslatot az 
idei év kitüntetettjeire! A ja-
vaslatot titkárságomra kell el-
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juttatni (Budapest Főváros X. 
kerület Kőbányai Önkormány-
zat, Polgármesteri Titkárság, 
1102 Budapest, szent László 
tér 29., I. emelet 118.) 2011. 
május 1-jéig. 
A javaslat tartalmazza a java-
solt személy nevét, személyi 
adatait, életrajzát, az adomá-
nyozási javaslat indokát. szer-
vezetek esetében: a szervezet 
nevét, tevékenységi körét, 
rövid tájékoztatást működé-
séről, feladatairól, valamint 
az indokolást. A minél részle-
tesebb tájékoztatás megköny-
nyíti döntésünket, valamint 
segítségünkre van a majdani 
díjazottak laudációjának elké-
szítésében. 
Bízom abban, hogy - az Önök 
segítségével, közreműködé-
sével - a 2011. évben is olyan 
kiválóságokat tudunk elismer-
ni, akik méltán képviselik ke-
rületünket, akik munkájukkal, 
tevékenységükkel maradandót 
alkottak, és hozzájárultak te-
lepülésünk értékeihez, annak 
megőrzéséhez.
Kovács Róbert polgármester

Megújult a Kőbá-
nyai Zeneiskola!

A Kőbányai zeneiskola 700 
növendéke, a klasszikus ze-
neművészeti ágon belül, 13 
féle tanszakon tanul, 52 zene-
pedagógus vezetésével. A ze-
neiskolában folyó kiemelkedő 
munkát jelzik az intézmény 
országos és fővárosi tanulmá-
nyi versenyeken elért eredmé-
nyei. Ősztől a zeneiskolában 
új tanszakok (brácsa, nagybő-
gő és népzene: népi hegedű, 
népi furulya, tárogató, tambu-
ra), valamint új művészeti ág-
ként, a Képző- és Iparművé-
szeti ág, a grafika és festészet 
tanszakkal indul. (ez utóbbi 
egyelőre csak a széchenyi 
István Általános Iskolában, 
kihelyezett tagozatként.) Bő-
vebb felvilágosítás a nyÍLT 
nAPOn, 2011. 04. 16-án 10 
órától a zeneiskola központ-
jában (1102 Budapest, szent 
László tér 34.), Honlap: www.
kobanyaizeneiskola.hu, Tel./
fax: 261-7497, e-mail: zene-
iskola@int.kobanya.hu

Miénk volt a park!
 
Több száz önkéntes budapesti 
vett részt a Budapesti Város-
üzemeltetési Központ és a Fő-
kert által meghirdetett, „Miénk 
itt a park!” elnevezésű tavasz-
váró önkéntes takarításon és 
cserjeültetésen a népligetben. 
A Főkert vezérigazgatója sze-
rint többhétnyi munkát végez-
tek el a közterületek szépségé-
ért tenni vágyók, ami a vártnál 
is nagyobb eredmény.

Dr. György István városüze-
meltetésért felelős főpolgár-
mester-helyettes és irodájának 
munkatársai is részt vettek a 
hétvégi rendezvényen. A taka-
rításban és az árvácskák ülte-
tésében Kovács Róbert, Kőbá-
nya polgármestere és Kucsák 
László országgyűlési képvise-
lő is segített.
Az eligazítást megelőzően 
György István városüzemel-
tetésért felelős főpolgármes-
ter-helyettes hangsúlyozta: 
örül annak, hogy bár egy ideig 
úgy tűnt, az idén a tavalyihoz 

képest mintegy 500 millió 
forinttal kevesebb pénz jut a 
zöldfelületetek karbantartá-
sára, csinosítására, végül ez 
mégsem következett be. Így az 
említett célra 2011-ben több 
mint 1,6 milliárd forint áll ren-
delkezésre.
„Azt persze felelőtlenség len-
ne ígérni, hogy néhány hét 
vagy hónap alatt minden meg-
változik. szeretnénk azonban 
lépésről-lépésre elérni, hogy 
a főváros kezelésében lévő 
parkok tisztábbak, rendezet-
tebbek legyenek. Azért is va-
gyunk ma itt, hogy felhívjuk 
a figyelmet arra, hogy közös 
célunkért, környezetünk gon-
dozottabbá tételéért a civilek 
is sokat tehetnek” – közölte a 
városvezető.

Lovak és irodalom

A széchenyi Általános Isko-
la – minden más rendezvénye 
mellett – lassan-lassan Bu-
dapesten is túlnyúló hírnevet 
vív ki magának az irodalom 
és a képzőművészet terén. 
Programjaik rendre „telthá-
zasak” – már, ha figyelembe 
vesszük az aula befogadó 
képességét. Különösen nagy 
öröm ez sándor zoltán igaz-
gatónak, kétszeresen is: egy-
felől nem mindegy számára, 
hogyan távoznak a vendégek, 
másrészt a visszatérő érdeklő-

dők sokaknak mesélhetnek a 
kiváló estekről!
A legutóbbi alkalommal, már-
cius 28-án Rehorovics Anita 
festőművész-restaurátor cso-
dás természeti képei voltak a 
középpontban. A hol szilajsá-
got, hol békességet sugárzó, 
lovakat ábrázoló képek kitű-
nő háttereként szolgáltak az 
óbudai Krúdy Gyula Irodalmi 
Kör bemutatkozásának.

Kanizsa József, az irodalom 
lovagja, Kőbánya díszpol-
gára, a Krúdy kör titkára 
sorra szólította a kör tagjait 
egy-egy versük elmondásá-
ra. Dedik József, Tárkányi 
József, Király Lajos és a töb-
biek emelkedett hangulatban 
szerepeltek. Kanizsa jó érzék-
kel osztotta el a lírát és a mu-
zsikát. Mert ne higgye senki, 
hogy a színvonalas versek 
csak úgy önmagukban lebeg-
tek a térben! Hegedűs Valér 
zongoraművész és Tálas ernő 
operaénekes, a svéd Királyi 
Opera tenorja élményt adó 
zenei betétekkel remekeltek!

Oszvald György
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